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L’Estat ha ingressat 96,1 milions 
d’euros en el primer trimestre de 
l’any, un 14% més que els ingres-
sos que es va obtenir en el ma-
teix període del 2009, segons va 
assegurar ahir el ministre d’Eco-
nomia i Fiances, Pere López, al 
Consell General responent a 
una interpel·lació del conseller 
reformista Jaume Serra.

Així, López, que va estimar 
uns ingressos de 295 milions 
–deu milions per sota del pre-
vist en el projecte de pressupost 
2010, que va ser rebutjat per la 
cambra–, va precisar que l’Estat 
ha ingressat 678.061 euros per 
impostos directes, 75,5 milions 
per impostos indirectes, 10,5 mi-
lions per taxes, 21.864 euros per 
transferències corrents i 9,4 mili-
ons d’ingressos patrimonials.

El ministre, que va augurar un 
dèficit a finals d’any d’entre 70 i 
80 milions d’euros, va atribuir 
bona part d’aquest increment a 
l’augment de les importacions 
de tabac que hi ha hagut abans 
de l’entrada en vigor de l’incre-
ment impositiu sobre aquest 
producte.

D’altra banda, López, i tam-
bé responent a una pregunta de 

Coalició Reformista, es va com-
prometre a entrar a tràmit par-
lamentari la llei de l’IVA en les 
dues o tres setmanes entrants i 
fer arribar posteriorment als 
grups la informació macroeco-
nòmica complementària de què 
encara no disposen.

Precisament, aquest és un dels 
motius pels quals s’ha retardat 
l’aprovació d’aquest projecte de 
llei, segons les explicacions del 
ministre, que va recordar que es 
tracta d’unes dades que comple-
menten els tres projectes de llei 
del nou model fiscal, en relació 
amb el càlcul del PIB andorrà, 
així com l’impacte que tindrà la 
reforma tant en el present com 
en el futur. 

D’altra banda, el president 
del grup parlamentari d’Andor-
ra pel Canvi, Eusebi Nomen, va 
titllar d’“arbitrària” l’obligació 
de dipositar la comptabilitat del 
2009 per poder dipositar la del 
2010 i poder inscriure canvis al 
Registre de Societats. I és que 
després d’una llarga discus-
sió sobre l’articulat de les lleis i 
els reglaments que regulen tot 
aquest tema, Nomen i també 
els consellers reformistes Con-
xita Mora i Daniel Armengol 
van mostrar la seva preocupació 

per les possibles sancions si no 
es pot dipositar els comptes del 
2010 perquè els de l’any anterior 
no s’han pogut presentar, o si es 
presenten fora de termini. 

En aquest sentit, Pere López 
va reconèixer que no hi hauria 
sanció en aquest darrer cas, i 
va recordar no obstant que les 
empreses tenen l’obligació de 
formular els comptes en els sis 
mesos posteriors al tancament 
de l’exercici comptable. 

Abans de la topada amb Ló-
pez, el president del grup d’ApC 
ja va protagonitzar una picaba-

ralla amb el cap de Govern ar-
ran d’una pregunta relativa a les 
negociacions per aconseguir un 
acord monetari amb la UE.

En aquest sentit, Bartumeu 
va acusar Nomen de fer “tre-
mendisme alarmista” a l’hora 
d’exposar les conseqüències que 
podria tenir un possible acord 
monetari amb la Unió Europea, 
si bé no va respondre a la pre-
gunta ajornant el debat d’aquest 
tema en la compareixença da-
vant la comissió d’Afers Exteri-
ors que farà el dia 15 de juny. 

D’altra banda, els horaris co-
mercials van tornar a ser també 
tema de debat en la sessió d’ahir. 
En aquesta línia, el reformista 
Joan Torres va acusar l’executiu 
de “fer un experiment” amb els 
horaris comercials pel fet de de-
cretar primer el tancament deu 
tardes de diumenge aquest any, 
posteriorment vuit i anunciar 
després que per al 2011 ho tor-
naran a canviar.

Bartumeu va explicar que 
aquest any es mantindrà l’obli-
gació del tancament perquè en-
cara no s’ha establert un canvi 
de normativa que asseguri que 
es complirà la proposta dels co-
merciants de donar festa als em-
pleats deu diumenges a l’any. 

Els ingressos de l’Estat creixen prop 
del 14% durant el primer trimestre
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Pere lópez, ahir, al consell General. 

Seguint la ronda de contactes que 
el ministeri de l’Interior està fent 
amb els cònsols de les set parrò-
quies, ahir va ser el torn de Cani-
llo. Així, el ministre de l’Interior, 
Víctor Naudi; el secretari d’Estat 
d’Interior, Bruno Bartolomé, i els 
dos directors del departament es 

van reunir amb Enric Casadevall 
i Mònica Bonell per fer un balanç 
de les actuacions dutes a terme 
per la policia a la parròquia i tra-
metre la proposta de conveni de 
col·laboració en matèria d’atenció 
ciutadana, seguretat i prevenció.

Els cònsols de Canillo van va-
lorar positivament la proposta 
de conveni entre la policia i els 

agents de circulació, ja que un 
dels objectius és que la policia de 
proximitat s’apropi més als ciu-
tadans i conegui els neguits de 
la població. En aquest sentit, In-
terior vol que els agents puguin 
intervenir conjuntament amb la 
policia en casos d’accidents sense 
ferits, conflictes de veïns o ober-
tures de domicilis. 

Naudi explica a Canillo la 
proposta d’atenció ciutadana
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un moment de la reunió dels responsables d’interior i els cònsols canillencs.

crítiques per les 
‘no respostes’ i 
crida del síndic 

a reflexionar
Els grups de l’oposició es 
van mostrar, al final de la 
sessió de control, preo-
cupats pel fet que el Go-
vern no hagués respost a 
algunes de les preguntes 
formulades, com les refe-
rents a l’acord monetari o 
a les sancions de la llei de 
comptabilitat. El reformista 
Amadeu Rossell va lamen-
tar que no es contestin les 
preguntes “fetes amb ànim 
positiu” i que el síndic no 
permeti desviar-se del tema 
inicial, mentre que el líder 
d’ApC, Eusebi Nomen, va 
assegurar que l’executiu 
“s’ha vist acorralat i no ha 
estat capaç de donar més 
arguments”. Per la seva 
part, el síndic, Josep Da-
llerès, va instar els grups 
a reflexionar per evitar que 
“una sessió de preguntes es 
converteixi en un debat”. 


